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Plan van Aanpak regelarme bijstand. 
 
Zoals besproken dienen wij onze vragen schriftelijk in omdat de mededeling veel vragen 
oproept geeft en te weinig concreet wordt op een aantal punten.  
 
We volgen hierbij het dictum van het raadsvoorstel in april 
 
Dictumpunt  2 was: richtingen meegeven voor verbetering van de Participatiewet. Vragen over 
de uitwerking zijn: 
 
- Staat er nu dat vanaf nu mensen die binnen komen eerst een gesprek over werk en kansen op 
werk krijgen voordat ze formulieren gaan invullen? Wat betekent dit voor de uitkering? Hoe 
lang duurt het voordat je geld krijgt als je je aanmeldt? 
 
Als de klant zich meldt bij Laborijn vindt eerst de zgn klantherkenning plaats: is men wel aan 
het juiste adres? Zo niet dan wordt de klant actief doorverwezen naar het correcte loket (bv 
UWV omdat er nog recht op WW bestaat). Aansluitend vind een “werkintake” plaats. Bij dit 
gesprek staat alles in het teken van de positie op de arbeidsmarkt en dus de mogelijkheid om 
zelf inkomen te verwerven / werk te vinden.  
Na de werkintake vindt de rechtmatigheidsintake plaats (recht op uitkering volgens de P-wet). 
Zoals afgesproken wordt deze intake binnen 4 weken afgerond. Indien er sprake is van acute 
geldnood kan er een voorschot worden verstrekt. 
 
- Voor de zogenaamde categorie 3 doelgroep is geen re-integratie-budget maar Laborijn gaat 
wel een interessant programma bieden. Dat klinkt vaag en moeilijk haalbaar. Welk programma 
en met welke budgetten? Hoe groot is die groep eigenlijk? 
 
Inwoners die niet binnen 12 maanden, met intensieve ondersteuning, aan het werk kunnen of 
waarbij in eerste instantie hulpverlening of zorg aan de orde is vallen onder categorie 3.De 
ondersteuning betreft bijvoorbeeld het voorkomen of doorbreken van isolement, het 
ontvangen van medische of psychologische zorg, het weer deelnemen aan de maatschappij en 
het toewerken naar bijvoorbeeld vrijwilligerswerk. Om deze vormen van ondersteuning te 
kunnen bieden werkt Laborijn intensief samen met een aantal andere partijen zoals Buurtplein, 
Iriszorg, Pauropus, Stadskamer, Jeugdzorg, Reclassering enz. Deze partijen kennen een eigen 
bekostiging. De begeleiding wordt dan niet door Laborijn zelf geboden, Laborijn bewaakt wel 
de voortgang. 
 
Totaal aantal klanten op dit moment in categorie 3: 1106 , voor de gemeente Doetinchem 601. 
Daarnaast zijn er nog 345 inwoners van Doetinchem die nog niet zijn ingedeeld in de huidige 
indeling van 3 categorieën. 

NB. De aantallen fluctueren continu. 
 
 
-  Gaat Laborijn in de re-integratie zelf doen? Of kunnen andere partijen (met bewezen 
efficiënte aanpak) ook mee doen? 
Eén van de uitgangspunten bij het oprichten van Laborijn was de expertise van ontwikkelen 
naar, begeleiden op en creëren van werk. Laborijn gaat in principe de re-integratie zelf doen. 
Dit proces is geleidelijk ingezet, waarbij lopende overeenkomsten worden gerespecteerd.  
In zeer specifieke situaties blijft Laborijn de expertise van andere partijen benutten. 
 



- Voor de duidelijkheid: vrijwilligerswerk is dus vanaf nu toegestaan als je in de bijstand zit? Zelfs 
een pre?  
Vrijwilligerswerk kan inderdaad een eerste stap richting betaald werk zijn. Om allerlei redenen 
kan het zeer wenselijk zijn. Bijvoorbeeld om weer actief mee te doen aan de samenleving, om 
een netwerk uit te bouwen, om ervaring op te doen. Omstandigheden en redenen zijn zeer 
individueel bepaald, dus het gaat om maatwerk. Vrijwilligerswerk moet wel gemeld worden 
met het oog op de wettelijke arbeidsverplichting.  
 
- Hoe zit het met de vrijwilligersvergoeding, komt die terug? Lijkt een prima manier om het te 
stimuleren zoals we in punt 2e hebben afgesproken.  
Uw gemeenteraad heeft in 2015 besloten tot afschaffing van de vrijwilligersvergoeding.  
 
- Wat is er nieuw aan ontheffing van de sollicitatieplicht? Is er meer ruimte dan nu of blijft alles 
precies hetzelfde? 
De sollicitatieplicht is niet gewijzigd, omdat deze wettelijk is vastgelegd. Wel past Laborijn 
meer maatwerk toe in de uitvoering; de sollicitatieplicht wordt op de persoonlijke situatie 
toegespitst. Nadere uitwerking is dus individueel maatwerk. Zo ook eventuele ontheffing 
hiervan. 
 
- Gaan we de inkomensvrijlating in Doetinchem ook toepassen? Net als in Aalten en Oude 
IJsselstreek? Zo ja wanneer? Zo nee, waarom niet? 
Onderdeel van het plan van aanpak regelarme bijstand is de harmonisatie van richtlijnen en 
beleidsregels. De regels over de inkomstenvrijlating maken hier onderdeel van uit. Een 
onderbouwd voorstel wordt conform planning in het eerste kwartaal van 2018 voorgelegd. 
 
- Waarom zetten we de kortdurende loonsubsidie niet ruimhartiger in als instrument? Zoals 
omringende gemeenten als Bronckhorst en Montferland dat ook doen en daardoor sneller aan 
het werk komen dan de werkzoekenden uit Doetinchem.  
Laborijn zet dit instrument ruimhartig en effectief in (nodig en nuttig). Bij het inzetten van 
loonkostensubsidie gaat het om maatwerk: wat nodig is voor het individu wordt ingezet. 
Kortdurende loonkostensubsidie wordt ingezet als het bijdraagt aan de doelstelling:  namelijk 
dat de werkzoekende een dienstverband krijgt. Hierover zijn regionale afspraken gemaakt met 
alle Achterhoekse sociale diensten. 
 
 
Dictumpunt 3 gaat over bundelen van lokale inkomensvoorzieningen 
 
Het plan komt niet verder dan een voorzieningencheck. Die is er al, dat is niet nieuw. We 
zouden het toegankelijker maken door mogelijk te maken door 1 toegang, formulier voor alle 
inkomensvoorzieningen. Vraag: wanneer is dit gerealiseerd? 
 
Antwoord: 
In het plan van aanpak is opgenomen dat de voorzieningenchecks van het Buurtplein en 
Laborijn worden samengevoegd. Bovendien maakt het voor een inwoner niet meer uit of hij 
zich eerst bij het Buurtplein of eerst bij Laborijn meldt, hij krijgt 1x een check voor welke 
voorzieningen hij in aanmerking komt en wordt waar mogelijk geholpen met het aanvragen 
daarvan. 
 
Het bundelen van lokale inkomensvoorzieningen is als apart onderdeel opgenomen in het plan 
van aanpak. Dit is niet eenvoudig en vraagt om een goede scenariostudie vooraf. In het plan 
van aanpak is opgenomen dat de resultaten van de studie in het derde kwartaal van 2018 
beschikbaar moeten zijn. 
 
Dictumpunt 6: Naar de raad met plan van aanpak. Onderdeel van het plan is voorstel voor 
evaluatie en verbeteringen en hoe de raad dit kan toetsen. 
 



In het plan staat alleen dat er geëvalueerd maar niet hoe en de manier waarop de raad dit kan 
toetsen wordt al helemaal niet benoemd. De evaluatie alleen delen met de raad is niet wat we 
hebben afgesproken. Waarom is dit dictumpunt niet uitgewerkt en kan hier alsnog zo snel 
mogelijk een plan voor komen? 
 
 
De evaluatie in het tweede kwartaal van 2018 zal bestaan uit een serie gesprekken met 
inwoners en de betrokken partijen (Laborijn, Buurtplein/Zorgplein en gD). Het betreft een korte 
evaluatie van de afspraken die bij het opstellen van het plan van aanpak zijn gemaakt en 
doorgevoerd. Het college is verantwoordelijk voor de opzet en uitvoering van de evaluatie. De 
uitkomsten worden zo snel mogelijk met uw gemeenteraad gedeeld. 
 
 
 
 


